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Zápis z jednání Komise životního prostředí Rady MČ Praha 22 č. 3/2023 

konané dne 27. 11. 2023 

 

Místo konání: zasedací místnost v 3. patře radnice. 

Zahájení jednání: 17,00 hod. 

Ukončení zasedání: 18,45 hod. 

Přítomni: Bc. Radim Pokorný, Mgr. Alice Končinská, Ing. Barbora Tamelová, Ph.D., Martina 

Cvrček Hájková, DiS., Mgr. Jana Krákorová, Ing. Radek Ptáček, Ing. Jan Kužel, Ing. Ondřej 

Lagner, Ph.D., RNDr. Ing. Bohumil Loula, CSc. 

Omluveni: Mgr. Inga Petryčka, Ing. Bohdan Polak. 

Hosté: Ing. Martin Langmajer, MBA – 1. místostarosta MČ Praha 22, Ing. Martin Turnovský 

– radní pro životní prostředí, Ing. Jana Kučerová – vedoucí odboru životního prostředí, 

RNDr.Miloš Procházka CSc.,  Ing. arch. Jiří Hejda, Ing. Radka Motlochová– zastupitelka MČ 

Praha 22, Mgr. Zuzana Straková – zastupitelka MČ Praha 22, Lina Procházková – členka 

komise výstavy a územního plánovaní. 

 

Je přítomna nadpoloviční většina členů a komise je usnášeníschopná. 

Zahájení jednání  

Jednání zahájil předseda komise Bc. Pokorný (dále jen předseda), který přivítal přítomné členy 

a hosty. Proběhlo hlasování o účasti Ing. Radky Motlochové, zastupitelky MČ Praha 22, Mgr. 

Zuzany Strakové, zastupitelky MČ Praha 22, a Liny Procházkové, členky komise výstavy 

a územního plánovaní, na jednání komise životního prostředí (dále také komise). 

 

Usnesení: 

Komise Rady MČ Praha 22 schvaluje účast Ing. Radky Motlochové na jednání komise.  

Hlasování: Pro: 9  Proti: 0 Zdržel se: 0 

Návrh byl přijat. 

 

Komise Rady MČ Praha 22 schvaluje účast Mgr. Zuzany Strakové na jednání komise. 

Hlasování: Pro: 9  Proti: 0 Zdržel se: 0 

Návrh byl přijat. 

 

Komise Rady MČ Praha 22 schvaluje účast Liny Procházkové na jednání komise. 

Hlasování: Pro: 9  Proti: 0 Zdržel se: 0 

Návrh byl přijat. 

Program jednání: 

1. Kontrola úkolů. 

2. Záměry v oblasti životního prostředí pro rok 2024 – park „Otevřené zahrady Uhříněves“, 

příprava revitalizace zeleně na Novém náměstí, zadání analýzy rizik pro Cukrovarský 

rybník, grantový program pro životní prostředí. 

3. Modrozelená infrastruktura. 

4. Multikomoditní sběr odpadů a novinky v oblasti odpadového hospodářství – zvýšení 

četnosti doklízení stanovišť tříděného odpadu, zvýšení počtu stanovišť na sběr olejů, 

vyhláška o spalování suchého rostlinného odpadu, zpětný odběr pneumatik ve sběrných 

dvorech, virtuální nádoba na tříděný odpad pro podnikatele. 

5. Různé – revitalizace třešňovky u Podleského rybníka, otevření Hájecké naučné stezky, 

Obora v Uhříněvsi – spolupráce s Lesy ČR a ZŠ Vachkova. 
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Následovalo hlasování o úpravě programu jednání: 

Usnesení: 

Komise Rady MČ Praha 22 schvaluje upravený program jednání komise.  

Hlasování: Pro: 9  Proti: 0 Zdržel se: 0 

Návrh byl přijat. 

Upravený program jednání: 

1. Kontrola úkolů. 

2. Diskuze k problematice průzkumu části skládky „Hliník“ s odborným řešitelem. 

3. Návrh na fotovoltaické systémy na objektech v majetku MČ Praha 22. 

4. Záměry v oblasti životního prostředí pro rok 2024 – park „Otevřené zahrady Uhříněves“, 

příprava revitalizace zeleně na Novém náměstí, zadání analýzy rizik pro Cukrovarský 

rybník, grantový program pro životní prostředí. 

5. Modrozelená infrastruktura. 

6. Multikomoditní sběr odpadů a novinky v oblasti odpadového hospodářství – zvýšení 

četnosti doklízení stanovišť tříděného odpadu, zvýšení počtu stanovišť na sběr olejů, 

vyhláška o spalování suchého rostlinného odpadu, zpětný odběr pneumatik ve sběrných 

dvorech, virtuální nádoba na tříděný odpad pro podnikatele. 

7. Různé – revitalizace třešňovky u Podleského rybníka, otevření Hájecké naučné stezky, 

Obora v Uhříněvsi – spolupráce s Lesy ČR a ZŠ Vachkova. 

 

1. Kontrola úkolů. 

 

• Změna územního plánu na bývalé skládce Jezera - Ing. Langmajer, MBA informoval 

komisi o předání podkladů pro změnu územního plánu na Magistrát hl. m. Prahy. Z jednání 

s odborem ochrany prostředí Magistrát hl. m. Prahy vyplynulo, že nyní proběhne zjišťovací 

řízení, ve kterém se rozhodne, zda bude navržená změna posuzovaná z hlediska vlivu na 

životní prostředí. Vyslovil také obavu, že v příštím roce může dojít k ukončení pořizování 

změn územního plánu. Není tedy zřejmé, zda se podaří MČ Praha 22 navrhovanou změnu 

územního plánu vůbec projednat. 

• Oprava cest v Oboře v Uhříněvsi – Ing. Turnovský kontaktoval výrobního náměstka LZ 

Konopiště a bude s ním dále jednat o možnosti celkové opravy hlavních cest v Oboře. 

• Spolupráce s VÚŽV v Třešňovce – viz bod různé. 

 

2. Diskuze k problematice průzkumu části skládky „Hliník“ s odborným řešitelem. 

 

Ing. Turnovský představil RNDr. Miloše Procházku, sanačního geologa a hydrogeologa, který 

v prostoru skládky v roce 2008 zpracovával podklady pro geologický průzkum a podílel se jako 

oponent závěrečné zprávy společnosti EarthTech, která v roce 2009 prováděla geologický 

průzkum na části skládky. RNDr. Procházka seznámil komisi s historií skládkování, 

charakterem podloží (málo propustné ordovické břidlice) a předpokládanými odpady, které se 

v tělese skládky nalézají (odpady z výroby boraxu a kyseliny borité, popílek a hlušina z metra). 

Látky (převážně bór, arzén a těžké kovy) se uvolňují z odpadů velmi pomalu a momentálně 

příliš neovlivňují kvalitu vody v přilehlých tocích (vodní gradient ze skládky směřuje převážně 

do Pitkovického potoka). Zakládání staveb je podle RNDr. Procházky podmíněně možné se 

zohledněním specifických základových poměrů na základě podrobného IG průzkumu. 

Zejména u vícepodlažních staveb by zřejmě byla nutná výstavba na pilotách vetknutých do 

podloží skládky.  Zájmové území zahrnuje jak oblast bývalého hliniště cihelny o hloubce až 15 

m zavezeného skládkou, tak oblast skládky navážené na původní terén do výše 10-15 m.  O 
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tématu se rozvinula diskuze, ze které mimo jiné vyplynulo, že sváděná dešťová voda by se 

neměla zasakovat nikde v prostoru skládky a že případné zásahy typu vrtů pro tepelná čerpadla 

by předem vyžadovaly posouzení a kvalitní provedení cementace.  

 Ing. arch. Hejda doplnil informaci, že v roce 2024 by měla být zpracována zastavovací studie 

záměru, která by měla být doplněna k žádosti o změnu územního plánu. 

 

3. Návrh na fotovoltaické systémy na objektech v majetku MČ Praha 22. 

 

Ing. Turnovský představil záměr vybudovat na objektech v majetku MČ Praha 22 fotovoltaické 

systémy. Jako vhodné objekty byly vytipovány budovy Úřadu městské části Praha 22, 

Lékařského domu, Policejního domu, ZŠ U Obory a ZŠ Bří Jandusů. Jednalo by se o systémy 

bez bateriového úložiště. Realizace je možná pouze při využití dotačního programu. Ing. Kužel 

upozornil na to, že s ohledem na projednávanou změnu energetického zákona bude možné 

sdílení energie pravděpodobně až za 2 roky. 

Usnesení: 

Komise Rady MČ Praha 22 doporučuje RMČ realizovat fotovoltaické systémy na objektech 

Úřadu městské části Praha 22, Lékařského domu, Policejního domu, ZŠ U Obory a ZŠ Bří 

Jandusů. 

Hlasování: Pro: 9  Proti: 0 Zdržel se: 0 

Návrh byl přijat. 

 

4. Záměry v oblasti životního prostředí pro rok 2024 – park „Otevřené zahrady 

Uhříněves“, příprava revitalizace zeleně na Novém náměstí, zadání analýzy rizik pro 

Cukrovarský rybník, grantový program pro životní prostředí. 

 

Informaci přednesla Ing. Kučerová. V rámci přípravy parku „Otevřené zahrady Uhříněves“ se 

podařilo získat souhlas VÚŽV k výstavbě inženýrských sítí. Probíhá dopracování projektu tak, 

aby bylo možno do konce ledna podat žádost o dotaci na IROP. S revitalizací zeleně na Novém 

náměstí se počítá výhledově. Analýza rizik pro Cukrovarský rybník bude zaměřena na zjištění 

množství nebezpečných látek v sedimentu. Grantový program pro životní prostředí by měl být 

koncipován tak, že MČ poskytne dotaci a žadatel zrealizuje projekt vlastními silami, tj. obdobně 

jako u dotací MČ Praha 22 na sport a kulturu. 

 

5. Modrozelená infrastruktura. 

 

Ing. Kučerová promítla příklady dobré praxe z Roudnice nad Labem a seznámila komisi se 

záměrem využití modrozelené infrastruktury v ul. Na Blanici a na Husově náměstí. V roce 2024 

se předpokládá zpracování studie řešení. 

 

6. Multikomoditní sběr odpadů a novinky v oblasti odpadového hospodářství – zvýšení 

četnosti doklízení stanovišť tříděného odpadu, zvýšení počtu stanovišť na sběr olejů, 

vyhláška o spalování suchého rostlinného odpadu, zpětný odběr pneumatik ve 

sběrných dvorech, virtuální nádoba na tříděný odpad pro podnikatele. 

 

Multikomoditní sběr odpadů již v MČ Praha 22 probíhá. V souvislosti s tím se podařilo navýšit 

četnost doklízení stanovišť na 5 x týdně. Mgr. Krákorová upozornila na neutěšený stav 

stanoviště v ul. Dopravní. Odbor životního prostředí požádal odbor správy majetku o rozšíření 

stanoviště. Problém s přeplňováním nádob je také v ul. Kašovická. Odbor životního prostředí 

usiluje na odboru ochrany prostředí Magistrátu hl. m. Prahy o zvýšení četnosti svozu tříděného 



4 

 

odpadu z 3x týdně na 4x týdně, zatím bohužel neúspěšně. Naopak se podařilo navýšit počty 

nádob na oleje o dalších 12 stanovišť, která by měly být osazena v průběhu prosince.  

 

Vyhláška hl. m. Prahy č. 5/2023, kterou se omezuje spalování suchého rostlinného materiálu 

v otevřených ohništích, zakazuje spalování suchého rostlinného materiálu za účelem jeho 

odstranění v otevřených ohništích. Za jiným účelem, než je odstranění, lze na území hl. m. 

Prahy spalovat v otevřených ohništích výhradně suché dřevo a šišky. Toto spalování nelze 

provádět pokud je vyhlášena smogová situace nebo vydaná výstraha před silným, velmi silným 

nebo extrémně silným větrem. Výjimku má pouze spalování klestu či jiného rostlinného 

materiálu na lesních pozemcích, při provádění mimořádných rostlinolékařských opatřeních 

a při řešení mimořádných krizových situací. 

 

Ve sběrných dvorech je nově umožněno občanům odevzdávat zdarma pneumatiky. 

 

Drobní živnostníci mohou nově využít pro splnění povinnosti třídit odpady vyplývající ze 

zákona o odpadech tzv. virtuální nádobu. Po zaplacení poplatku Magistrátu hl. m. Prahy pak 

mohou ukládat vytříděné odpady do nádob pro veřejnost. 

 

7. Různé – revitalizace třešňovky u Podleského rybníka, otevření Hájecké naučné stezky, 

Obora v Uhříněvsi – spolupráce s Lesy ČR, s. p. a ZŠ Vachkova. 

 

Revitalizace třešňovky - Ing. Kučerová seznámila komisi s provedenými pracemi v Třešňovce 

zaměřenými na podporu výskytu ohroženého krasce třešňového. Probíhá také spolupráce 

s odborníky, kteří se zabývají vytvářením podmínek pro šíření čmeláků v krajině a jedná se také 

o spolupráci s VÚŽV, který by rád do třešňovky umístil pastvu drobných hospodářských zvířat. 

 

Hájecká nauční stezka – Mgr. Končinská informovala o otevření stezky 25. 10 a 5. 11. 2023 

s tím, že pro zájemce se ještě připravuje doprovodná virtuální hra. 

 

Spolupráce Lesy ČR, s. p. a ZŠ Vachova – děti ze základní školy pomohly v Oboře uvolnit 

vysazené duby odstraněním nežádoucích dřevin z paseky poblíž ul. Vachkova. 

 

Ing. Motlochová se dotázala, zda se na ÚMČ Praha 22 někdo specializuje na sledování 

dotačních výzev. Pokud by měla MČ Praha 22 zkušeného zpracovatele žádostí o dotace, bylo 

by možné získat více finančních prostředků. Ing. Turnovský sdělil, že na úřadě výzvy sleduje 

radní Bc. Roth a jednotlivé odbory. 

 

Zapsala: 

 

 

 

RNDr. Kateřina Marková 

 

 

 

 

Ověřil:  

 

 

Bc. Radim Pokorný 


